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1. Opening en mededelingen 

De voorzitter opent om 13.30 uur de vergadering van de commissie Mobiliteit en Financiën en 

verwelkomt alle aanwezigen. 

 30 
Mededelingen: 

 Een bericht van verhindering is ontvangen van mevrouw Kirch. 

 In samenwerking met de griffie en de dienst wordt een excursie georganiseerd om samen 

met de Statencommissie van Provincie Zuid-Holland het gebied van de Duinpolderweg te 

verkennen op 27 november 2015. Gestart wordt met een toelichting in Haarlemmermeer, 35 
waarna een rondrit volgt. De commissie wordt binnenkort nader geinformeerd. 

 

2. Vaststelling van: 

a. Agenda 

De agenda wordt vastgesteld. 40 
 

b. Verslag van de vergadering van de commissie Mobiliteit en Financiën van 5 oktober 

2015 

Tekstueel: 

De opmerkingen van de heer De Graaf over de inhoud van het verslag worden verwerkt. Het 45 
verslag wordt vastgesteld. 

 

Naar aanleiding van: 

Tussenevaluatie Texelhopper: Het voorstel is om op maandag 23 november 2015 een 

mondelinge presentatie te geven over de resultaten van de tussenevaluatie. Medio 50 
januari/februari komt de tussenevaluatie terug in de commissie.  

De commissie stemt in met het voorstel. 

 

Op verzoek van de heer Van Berkum (GroenLinks) wordt het initiatiefvoorstel Fiets in december, 

in plaats van november 2015, voorgelegd aan Provinciale Staten. 55 
 

Het voorstel van de PvdA is om de kaart van OV-lijnen nader te bespreken in de commissie EEB.  

De commissie stemt in met dit voorstel. 

 

c. Lange termijn agenda 60 
Voorafgaand aan de commissievergadering van 23 november 2015 zal met de 

vertegenwoordigers van ROCOV een overleg plaatsvinden. Specifieke punten voor dat overleg 

kunnen vooraf aan de griffie worden doorgegeven. 

 

De lange termijn agenda wordt vastgesteld. 65 
 

d. Toezeggingenlijst 

De toezeggingenlijst wordt vastgesteld. 

 

e. C-agenda 70 
Er zijn geen vragen of opmerkingen. 

 

3. Inloophalfuur 

Van het inloophalfuur wordt geen gebruik gemaakt. 

 75 
4. A-agenda Algemeen/Financiën 

 

4a. Begroting 2016 en Memorie van Antwoord (VD-70) 

De voorzitter verzoekt vragen aan gedeputeerde Loggen allereerst te stellen, zodat de gedeputeerde 

zich na de beantwoording hiervan kan verexcuseren.  80 
 

De heer Heijnen (CDA) heeft een vraag over het programma Europa. Er staat geschreven dat de 

provincie bijdraagt aan Europese projecten die passen bij provinciaal beleid. Het CDA verwachtte dat 

ook andersom, namelijk dat Europese subsidies worden gebruikt voor projecten die de provincie 

belangrijk vindt. Kan dit explicieter worden benoemd? 85 
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De heer Van Straaten (VVD) refereert aan de Memorie van Antwoord. Eerder gestelde schriftelijke 

vragen zijn in de Memorie beantwoord. Over de interprovinciale baseline- en informatiebeveiliging 

(IBI) vraagt de heer Van Straaten hoe de provincie er op dit moment voorstaat met het oppakken van 

maatregelen, teneinde in overeenstemming te komen met de werkwijze van IBI. Wat komt er uit de 90 
toetsingen naar voren, die hebben plaatsgehad? 

Over de auditopvolging merkt de heer Van Straaten op dat de aanbeveling uit 2013 om te komen tot 

een concernbreed informatieplan nog altijd niet is uitgevoerd. Kan met meer stelligheid een 

uitspraak worden gedaan over de datum van het beschikbaar komen van het informatieplan? 

 95 
Mevrouw De Meij (50PLUS) vraagt over het antwoord op vraag 57 (pagina 14) waar de opbrengsten 

van de verkochte panden naar toe gaan. Waar komt de winst terecht? 

Tijdens het onderzoek naar diverse gemeenten in Noord-Holland kreeg er daarvan twee specifieke 

aandacht. Welke gemeenten betreft het en waar het over? (Zie vraag 23). 

 100 
De voorzitter merkt op dat de tweede vraag de portefeuille van gedeputeerde Geldhof betreft. 

 

Gedeputeerde Loggen legt uit dat de provincie een post ‘cofinanciering’ heeft voor Europese 

projecten. De voorkeur gaat uit naar het rekening houden met provinciaal beleid binnen het 

Europees beleid. De kans van slagen is dan groter. Binnenkort komen de bouwstenen voor de 105 
Randstadstrategie in de commissie COE aan bod. Daarbij komt ter sprake hoe het beste kan worden 

aangehaakt.  

De gedeputeerde heeft zich recentelijk laten bijpraten over informatiebeveiliging. Op dit moment 

wordt gewerkt aan een auditplan, dat medio eind van dit jaar zal worden vastgesteld. Op basis van 

het oude plan kan worden vastgesteld wat de stand van zaken is van de implementatie  van de 110 
baseline informatiebeveiliging. Het huidige beeld is dat wordt voldaan aan de gestelde eisen. 

De audits moeten uitwijzen of dit daadwerkelijk zo is. Deze worden vanaf het vierde kwartaal 2015 

ingezet. 

Het streven is om het overall informatieplan in het vierde kwartaal van 2015 beschikbaar te stellen. 

Mocht dat anders worden, dan zal de gedeputeerde de commissie daarvan spoedig op de hoogte 115 
stellen 

 

Gedeputeerde Loggen verlaat de vergadering. 

  

De heer Heijnen (CDA) vertelt dat zijn fractie tevreden is over de voorgestelde begroting en de 120 
financiële mogelijkheden om het nieuwe beleid, zoals in het coalitieakkoord genoemd, uit te voeren. 

De fractie ziet die plannen graag zo snel mogelijk tegemoet. Het spreekt het CDA aan dat de 

provinciale lasten, middels opcenten, niet omhoog gaan. Eventuele tekorten zijn op een andere 

manier opgevangen. 

Enige zorg is er over de financiële perspectieven van de provincie op de lange termijn. De afnemende 125 
reserves leiden er toe dat investeringen moeten worden gefinancierd met vreemd vermogen. Wat 

betekent dat voor de rol die de provincie heeft, als orgaan dat bijdraagt aan projecten? Ondanks dat 

het geen acuut probleem is, zou wel met elkaar moeten worden nagedacht over een 

oplossingsrichting. 

In de opbouw van de begroting heeft het Programma Groen een andere indeling gekregen. Het CDA 130 
vindt dit een verbetering ten opzichte van de programma’s, zoals die tot nu toe zijn opgesteld. 

 

De heer Leever (ONH) verwijst naar de eerder gestelde vraag (E/106) over schatkistbankieren.  Het 

antwoord is duidelijk. Echter in Binnenlands Bestuur stond zeer recent vermeld dat provincies in 

toenemende mate geld uitlenen aan gemeenten. De teller staat inmiddels op 2,9 miljard euro. In 135 
hoeverre is het antwoord van Gedeputeerde Staten dat is gegeven op diverse gestelde vragen 

daarmee nog concreet? Ligt het rendement van uitstaande leningen van provincies aan gemeenten 

hoger dan bij het Rijk. Waarom leent Provincie Noord-Holland geen geld uit aan gemeenten? 

Er zijn meerdere vragen gesteld over grote fluctuaties in de apparaatskosten voor de verschillende 

jaren. Steevast wordt geantwoord dat er met een verdeelsleutel wordt gewerkt. Dat pakt regelmatig 140 
anders  uit dan verwacht. ONH ziet hierin een hoge mate van natte vingerwerk. Hoe staat het met de 

nauwkeurigheid van de bedragen in de budgettabellen? 

De nieuwe opzet van het Programma Groen vindt de Ouderenpartij Noord-Holland een verademing. 

Als ervan kan worden uitgegaan dat de budgettabellen nauwkeurig zijn dan vindt ONH dat de gehele 

begroting mag worden omgezet naar de nieuwe opzet. 145 
Het gemiddeld salaris per fte (pagina’s 154 en 158) staat al jaren op een bedrag van circa € 70.000. 
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Het gemiddeld brutosalaris van alle provincies bedraagt circa € 73.000 per fte. Met dezelfde 

berekening als in voorgaande jaren komt het in 2016 uit op een gemiddeld salaris van € 80.000. 

Waarom is dat nu opeens veranderd? 

 150 
De heer Hietbrink (GroenLinks) constateert dat er een sluitend meerjarenperspectief is. De 

begroting laat meerjarig een structureel evenwicht zien. 

Toch zijn er bij GroenLinks zorgen over het financiële perspectief van de provincie op de 

middellange termijn en over de manier waarop de begroting Provinciale Staten de mogelijkheid biedt 

om te sturen.  155 
Door bezuinigingen van deze coalitie op natuur is er een tekort van 135 miljoen euro voor de 

afronding van het natuurnetwerk. Voor de grote investeringen in infrastructuur op de middellange 

termijn is nog geen structurele dekking. Besluiten die nu worden genomen, door het vaststellen van 

het PMI en PMO, leiden uiteindelijk tot budgettaire uitdagingen in 2023. GroenLinks houdt er niet 

van om problemen door te schuiven naar de toekomst.  Deelt de gedeputeerde de analyse en zorgen 160 
van GroenLinks? Is zij bereid met voorstellen te komen om deze uitdagingen het hoofd te bieden? 

GroenLinks ontvangt graag een overzicht van investeringen in infrastructuur uitgesplitst naar 

vervanginginvesteringen en nieuwe investeringen. Dat stelt de fractie in staat om genuanceerder te 

kijken naar de vraag welke investeringen kunnen worden geschrapt of uitgesteld. 

GroenLinks constateert dat reeds in deze periode een financieringstekort ontstaat. Op een vraag 165 
daarover kreeg de fractie een onduidelijk antwoord. De vraag was hoe het kan dat het in 2013 nog 

onwaarschijnlijk leek dat er voor 2020 nieuwe leningen moesten worden aangegaan, terwijl het zich 

nu al in 2018 voordoet. Wat is er gebeurt in de tussentijd? In hoeverre is het een direct gevolg van de 

afspraken in het coalitieakkoord? Klopt het dat in deze begroting geen rekening is gehouden met 

extra rentelasten als gevolg van nieuwe leningen? Zou dat niet alsnog moeten gebeuren? 170 
De systematiek die wordt beschreven in de inleiding is helder en begrijpelijk. De uitwerking daarvan 

in de begroting laat soms te wensen over. Er ligt een taak voor Provinciale Staten om te beoordelen 

of er voldoende sturingsmogelijkheden zijn. Dat geldt in sterke mate voor de voorzet zoals gegeven 

in het nieuwe Programma Groen. De causale relatie tussen de verschillende type doelen lijkt daarin 

geheel verdwenen te zijn. Het is prettig dat de middelen die er voor groen zijn, afzonderlijk 175 
inzichtelijk worden gemaakt, maar dit kan volgens GroenLinks niet de bedoeling zijn. Waarom kozen 

Gedeputeerde Staten ervoor om af te wijken van het door Provinciale Staten vastgestelde format? Aan 

de commissie-/Statenleden vraagt GroenLinks hoe zij denken over een evaluatie van de begroting en 

de onderliggende systematiek. 

 180 
De heer Den Uyl (PvdA) sluit zich aan bij degenen die het hoofdstuk Groen een verademing vinden. 

Andere delen van de begroting vindt hij soms onduidelijk. Het is verstandig de vorm van de 

begroting nader te bediscussiëren.  

De begroting is een prima vertaling van het coalitieakkoord. De PvdA complimenteert de 

gedeputeerde daarvoor. De fractie heeft twee aanmerkingen. Het perspectief op de lange termijn ziet 185 
er niet goed uit. Dat gaat verder dan deze begroting. In de komende periode zou wel alvast moeten 

worden nagedacht over een mogelijke oplossing. De kosten van wegenonderhoud gaan fors 

toenemen. Als meer wegen wenselijk worden geacht, dan mogen de opcenten op termijn omhoog, 

wat de PvdA betreft. De investeringen in groen zijn een debat waard in deze periode. Vanuit het 

oogpunt van financiën is het heel gezond als niet langer uit reserves wordt geïnvesteerd. Investeren 190 
op basis van een lening zorgt ervoor dat de lasten terecht komen bij degenen die de baten hebben 

van de investering. Vorige generaties is gevraagd te sparen voor de baten die straks worden geleverd 

dankzij de investering die deze provincie doet. 

 

Bij interruptie vraagt de heer Zoon (PvdD) of de heer Den Uyl met hem van mening is dat in het 195 
coalitieakkoord staat dat de begroting meerjarig structureel in evenwicht moet zijn. 

 

De heer Den Uyl (PvdA) antwoordt dat de begroting meerjarig structureel in evenwicht is, voor de 

gevraagde periode. Na deze Statenperiode staan de provincie enkele financiële uitdagingen te 

wachten.  Voor een uitdaging werd zojuist een oplossing aangedragen door de PvdA. Voor de 200 
overige heeft de PvdA nog geen oplossing. Gezamenlijk zal daarnaar moeten worden gezocht. 

In de tabel op pagina 135 staat dat de kans van het optreden van een risico bij de N201 50% is. In de 

tekst op pagina 136 wordt die kans geschat op 25%. Welk percentage is juist? 

 

De heer Van Straaten (VVD) vindt dat de begroting 2016 weinig verrassingen oplevert. In de 205 
meerjarenraming is het coalitieakkoord verwerkt. Er waren weinig ontwikkelingen van invloed op de 

beschikbare financiële ruimte. Het is goed dat er sprake is van een structureel en reëel evenwicht in 

de begroting. Een relevant onderdeel van de begroting is de risicoparagraaf. Het bedrag van de bruto 
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risico’s is aanzienlijk toegenomen ten opzichte van de laatste weergave in 2014. Het meerjarig 

weerstandsvermogen blijft zich met een factor 3,9 onveranderd op een hoog niveau bewegen. Het is 210 
ruim toereikend om eventuele financiële tegenvallers op te vangen.  

Over het voorstel van de heer Hietbrink ter zake een evaluatie van de begroting merkt spreker op dat 

die evaluatie al plaatsvindt.  De fractiegenoot van de heer Hietbrink, de heer Van Berkum is, in dat 

kader, enkele maanden geleden geïnterviewd.  

 215 
De heer Ceder (ChristenUnie-SGP) vertelt dat zijn fractie over het algemeen redelijk positief 

tegenover de begroting staat. Het opnemen van groen als apart programma vindt de fractie een 

verademing en een verrijking. Wel heeft de fractie een zorgpunt. Het lijkt erop dat het college van 

Gedeputeerde Staten er een Mayakalender op nahoudt en dat er geen leven meer bestaat na 2020. 

Het duidt op een kortzichtig financieel beleid. De ChristenUnie-SGP vraagt om een betere balans 220 
tussen nieuwe ontwikkelingen en de bijbehorende structurele lasten. Deelt de gedeputeerde de 

zorgen van de fractie over de periode na 2020? 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) constateerde dat het totaal van de reserves 755 miljoen euro bedraagt. 

De provincie geeft meer uit dan er binnenkomt. De provincie is een investerende provincie. Dit 225 
betekent wel dat er wordt ingeteerd op beleggingen. De rente staat laag, dus levert ook minder op. 

Veel tekorten dreigen te ontstaan na 2020. Hoe willen Gedeputeerde Staten daaraan, in 

samenwerking met Provinciale Staten, handen en voeten geven? Het geven van goedkeuring op het 

PMI en PMO heeft wel degelijk consequenties voor na 2020. 

 230 
Namens zijn fractie bedankt de heer Hoogervorst (SP) de ambtenaren voor het vele werk dat zijn 

hebben verricht. Het geheel is over het algemeen goed leesbaar. Per 1 januari zal de brede 

doeluitkering Verkeer en Vervoer niet meer als zodanig aan de provincie worden uitgekeerd. Deze 

uitkering zal worden opgenomen in de bijdrage vanuit het Rijk aan het provinciefonds. De SP zou het 

prettig vinden als dat specifieke bedrag zichtbaar blijft in de boeken. Kan de gedeputeerde dit 235 
toezeggen? 

De studiekosten voor het project Duinpolderweg waren in 2015 € 768.000 en in 2016 wordt dat 

driemaal zoveel. Waaraan valt deze verhoging te wijten? 

In de deeloverzichten voor het openbaar vervoer zijn de grote, lopende projecten terug te vinden. In 

de begroting zijn weinig concreet omschreven plannen terug te vinden van de coalitie, wanneer het 240 
gaat om nieuw beleid.  

Er wordt gesproken over het in de reserve stoppen van 3,7 miljoen euro aan coalitieakkoord 

middelen voor het openbaar vervoer, in totaal, voor de periode 2016 tot 2019. Wat gaat er met deze 

reserve gebeuren? 

Op veel punten in de provincie loopt de mobiliteit vast. Door de coalitie wordt geen enkele poging 245 
ondernomen om door middel van uitbreiding van openbaar vervoer de reizigersstromen vlot te 

trekken. 

De SP ziet dat de financiële positie van de provincie na 2020 zorgelijk wordt. Deelt de gedeputeerde 

deze zorg? Ziet zij openingen om tot een oplossing te komen? 

 250 
De heer Zoon (PvdD) kan zich vinden in wat de heer Hietbrink opmerkte over de tekorten op de EHS 

en op infrastructuur. De Partij voor de Dieren heeft grote moeite met de wijze waarop de Agenda 

Groen is ingevuld. De fractie zal daarop nader ingaan in de commissie NLM. 

 

De heer Yurdakul (D66) zegt dat D66 content is met de begroting. De structurele lasten worden 255 
door structurele baten gedekt. Coalitiepunten zijn volledig verwerkt in deze begroting. D66 spreekt 

daarvoor complimenten uit. D66 is niet tevreden over de manier waarop de doelen en resultaten zijn 

geformuleerd. De doelen worden niet smart geformuleerd. Dit kan beter. Al het werk dat is gedaan 

door Provinciale Staten moet worden voltooid. In 2012 is besloten om er mee verder te gaan. Er werd 

een commissie in het leven geroepen. Het format wordt niet nageleefd op de manier waarop het 260 
aanvankelijk bedoeld was. Het programma Groen is op dat terrein helemaal losgelaten. Daar wordt in 

het geheel niet voldaan aan de uitgangspunten zoals Provinciale Staten die formuleerden. 

De begroting is een belangrijk instrument voor Provinciale Staten om te kunnen sturen op resultaten. 

De controlerende rol kan alleen goed worden ingevuld als de begroting en de jaarrekening met 

elkaar in lijn zijn. 265 
Het voorstel van de heer Hietbrink om een verbeterslag te maken in de begroting wordt door D66 

onderschreven. Er is een traject gaande waarin Gedeputeerde Staten de begrotingscyclus evalueert. 

D66 kijkt uit naar de evaluatie. Provinciale Staten moeten ook een stap nemen om te beoordelen of 

de juiste instrumenten en formats voorliggen en zo ja, of deze op goede wijze worden gebruikt. 

Wellicht kan de auditcommissie worden gevraagd daarmee aan de slag te gaan. De heer Yurdakul 270 
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stelt al jaren dezelfde vragen en hij krijgt steevast dezelfde antwoorden. Voor de berekening van de 

kosten van het ambtelijke apparaat wordt een verdeelsleutel gehanteerd.  De berekening is niet 

gebaseerd op werkelijk uit te voeren activiteiten per beleidsgebied. Het lijkt spreker beter om uit te 

voeren taken als basis te nemen voor het berekenen van de apparaatskosten. Hoe kijken 

Gedeputeerde Staten daar tegenaan? 275 
In de projectbegroting N23 is een risicopost opgenomen van 10,4 miljoen euro voor eventuele 

tegenvallers. In Provinciale Staten van november 2012 hebben Gedeputeerde Staten toegezegd dat 

na aanbesteding zou worden gemeld of het risicopercentage zou uitkomen op 12% van de totale 

omvang van het budget. Hoe groot is de risicopost na de aanbesteding? 

In het Regioakkoord van de realisatieovereenkomst is afgesproken dat binnen het bedrag alle risico’s 280 
gedekt zouden worden. D66 kan de redenering van Gedeputeerde Staten dan ook niet volgen dat 

tegenvallers aan inkomsten nu separaat worden opgenomen in de risicoparagraaf. Kan de 

gedeputeerde hierop nader ingaan? Is er een moment dat Provinciale Staten er wellicht nog voor 

kunnen kiezen dat deze tegenvallers, die in beeld zijn gebracht als risico, drukken op het 

vastgestelde budget voor het gehele project? 285 
De algemene reserve is teruggelopen. Risico’s die in beeld zijn gebracht zijn hoger dan in 

voorgaande jaren. D66 vroeg eerder of hier sprake is van een trend. Gedeputeerde Staten 

antwoordden dat er geen sprake is van een trend. Volgend jaar zal blijken of er sprake is van een 

trend. 

De reserves lopen hard terug. Dat is op grond van Wet HOF ook prima. In de toekomst is veel geld 290 
nodig voor het onderhoud van wegen en groen. Dit bedrag is niet in verhouding met de inkomsten 

op de lange termijn. In de volgende periode komt provincie Noord-Holland in de problemen, 

verwacht D66. Hoe willen Gedeputeerde Staten omgaan met deze beren op de weg? 

 

Gedeputeerde Post legt uit dat de provincie in de afgelopen jaren feitelijk verschrikkelijk verwend is 295 
geweest. Naast de provincies is er geen enkele overheid te vinden die een solvabiliteit heeft van 

100% (verhouding vreemd vermogen en eigen vermogen). Provincie Noord-Holland heeft nagenoeg 

geen vreemd vermogen. Er zijn veel decentrale overheden, met uitzondering van de provincies, die 

beschikken over vreemd vermogen. Zij betalen hun investeringen met geleend geld. Dat is een 

reguliere manier van handelen. Wat hier uniek is, is dat de provincie dat niet gewend is. De 300 
gedeputeerde kan zich voorstellen dat men zich zorgen maakt over een situatie waarin de provincie 

waarschijnlijk moet gaan werken met geleend geld. Dat is niet verschrikkelijk en zeker niet uniek. 

Als deze provincie voor die oplossing kiest dan moet zij in de toekomst zorgvuldig zijn bij wat wel 

en wat niet met vreemd vermogen wordt gefinancierd. De gulden financieringsregel, zoals die in het 

verleden door veel decentrale overheden werd aangehouden, vindt de gedeputeerde een verstandige 305 
keuze. Het is deels een politieke keuze waarvoor en hoeveel wordt geleend. Het speelt pas over 

enige tijd, maar de provincie zal de vraag op enig moment moeten beantwoorden. Het is een van de 

politieke keuzes waar de provincie voor komt te staan. 

 

Bij interruptie vraagt de heer Hietbrink (GroenLinks) of nu al geen rekening moet worden gehouden 310 
met het feit dat geld geleend moet worden en dat dit moet worden opgenomen in de begroting. 

 

Gedeputeerde Post legt uit dat als de provincie in staat zou zijn om de reserves volledig weg te 

zetten, de situatie zich dan in 2018 al zou kunnen gaan voordoen. De taxatie is echter dat die 

situatie zich op zijn vroegst zal voordoen rond 2020. Dat valt in formele zin niet in deze 315 
collegeperiode, maar er moet niet tot 2020 worden gewacht met nadenken over een oplossing. 

Een optie voor lenen ligt nu voor. De gedeputeerde kan zich voorstellen dat dit wennen is voor de 

provincie, maar het is absoluut niet uitzonderlijk. Het is een normale situatie wanneer een overheid 

leent om zaken tot stand te brengen. De gedeputeerde zegt dat besluiten moeten worden genomen 

door het college dat op dat moment bevoegd is. Dat betekent niet dat er geen voorbereidingen 320 
getroffen zouden kunnen worden. Hoe verder naar de toekomst gezien, hoe onzekerder de 

ramingen worden. In de loop van een jaar kunnen veranderingen optreden, waarop een volgend jaar 

er heel anders uit kan gaan zien. Als wordt voorzien dat er na deze collegeperiode geleend moet 

worden dan moeten de voorbereidingen daarvoor in deze periode in gang worden gezet. 

 325 
Bij interruptie vraagt de heer Leever (ONH) of het wellicht verstandig is om bij andere provincies te 

kijken naar het reilen en zeilen. 

 

Gedeputeerde Post antwoordt dat al bekend is hoe andere provincies de zaak runnen. In Noord-

Holland liggen 51 gemeenten. Er is geen enkele gemeente die alles met eigen middelen kan 330 
financieren. Als toezichthouder op alle gemeenten weet de provincie wat er zoal leeft. 
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De financiële situaties van andere provincies zijn lastig vergelijkbaar. Alleen van de wijze van 

financieren zouden de provincies iets van elkaar kunnen opsteken. 

 

Bij interruptie wijst de heer Den Uyl (PvdA) erop dat er spanning zal komen te staan op de balans 335 
tussen inkomsten en uitgaven, met name door de toenemende uitgaven voor onderhoud. Dat wordt 

niet opgelost door geld te lenen. De inkomsten zullen moeten worden verhoogd of de uitgaven 

moeten lager worden. De PvdA zou willen pleiten voor het in deze Statenperiode gezamenlijk 

bediscussiëren van toekomstscenario’s. 

 340 
Gedeputeerde Post verwijst naar de notitie die daarover eerder is opgesteld. Destijds lukte het niet 

om in meerderheid tot een keuze te komen voor een van de vier scenario’s.  

De gedeputeerde herhaalt nogmaals dat ze de gulden financieringsregeling een verstandige vindt. 

Natuurlijk zijn er meerdere oplossingen voor het wegnemen van een oplopend verschil tussen 

inkomsten en uitgaven. De PvdA sprak over het ophogen van de  opcenten. De gedeputeerde ziet 345 
nog andere mogelijkheden. Het betreft politieke keuzes. Die politieke keuze moet worden gemaakt 

door die Provinciale Staten die op dat moment voor de beslissing staan. 

 

Bij interruptie merkt de heer Yurdakul (D66) op over de toekomstscenario’s in de vorige periode, dat 

hij het een zwaktebod van Provinciale Staten vond om daarover geen besluit te nemen. Onder de 350 
huidige omstandigheden kunnen Provinciale Staten het probleem niet nog een keer vooruitschuiven. 

Er moet worden nagedacht over het invullen van de toekomstige financiële opgave. De door 

Gedeputeerde Staten gestelde vier vragen zouden onderdeel van een studie kunnen worden. 

 

Gedeputeerde Post beaamt dat de discussie in deze periode kan worden gevoerd. Zij herhaalt dat de 355 
keuze moet worden gemaakt door degenen die ervoor staan. Als zich in 2022 een tekort voordoet 

dan zou het merkwaardig zijn dat het provinciebestuur vandaag beslist om kosten omlaag te 

brengen of bijvoorbeeld om de opcenten te verhogen. 

 

Bij interruptie wijst de heer Yurdakul (D66) erop dat dit provinciebestuur wegen aanlegt, waarvan 360 
het onderhoud door toekomstige bestuurders moet worden gedekt. 

 

Gedeputeerde Post legt uit dat zolang die structurele uitgaven gedekt kunnen worden door 

structurele inkomsten, die discussie niet gevoerd hoeft te worden. 

Het antwoord over schatkistbankieren  klopt. Het gaat daarbij om de overtollige middelen. Provincies 365 
hebben de mogelijkheid om geld te lenen aan decentrale overheden, voor zover er geen sprake is 

van een toezichtrelatie. Datgene wat resteert, kan niet in deposito bij een willekeurige bank worden 

gezet. Dat geld moet bij de schatkist blijven. 

Het uitgeput raken van de reserves hoeft niet te leiden tot een andere rol voor de provincie, wanneer 

zij bereid is om over te gaan tot externe financiering. Gebeurt dat laatste niet dan is er geen ruimte 370 
meer buiten beheer en onderhoud. 

Over het format en het Programma Groen hoort de gedeputeerde verschillende geluiden. Provinciale 

Staten heeft een motie aangenomen waarin is gevraagd om inzicht in het verloop van de reserves in 

het programma (Groen) zelf. Richting de heer Yurdakul merkt de gedeputeerde op dat de wijziging 

van programma Groen is opgedragen aan het college. Het college van Gedeputeerde Staten heeft 375 
gedaan wat Provinciale Staten hebben gevraagd. Tevens is invulling gegeven aan de aanbevelingen 

van de Auditcommissie. De gedeputeerde vraagt zich enigszins vertwijfeld af welk format nu 

wenselijk is. 

De gedeputeerde merkt op dat de apparaatskosten formeel niet tot haar portefeuille behoren. Zij 

geeft  het volgende mee. In het kader van apparaatkosten wordt op voorhand toegedeeld op basis 380 
van een verdeelsleutel. Achteraf moet verantwoording worden afgelegd op basis van hoe het 

werkelijk is gegaan. Daarin kunnen verschillen optreden. Het verschil in de begroting en 

jaarrekening is in feite het verschil tussen de voor- en nacalculatie. De gedeputeerde veronderstelt 

dat het college geen behoefte heeft om aan de nacalculatie te sleutelen. Het advies is om de 

betreffende portefeuillehouder hierover te bevragen. Datzelfde geldt voor de vraag over het 385 
gemiddelde salaris. 

Op de vraag of een uitsplitsing in investeringen kan worden gemaakt in ‘vervanging’ en ‘nieuw’. In 

het PMI is het totaal aan investeringen opgenomen. Een uitsplitsing is in grote lijnen mogelijk. Het 

valt echter niet altijd met een schaartje te knippen. Er wordt altijd gekeken naar welke 

mogelijkheden er zijn om zaken te verbeteren. Het kan zijn dat in plaats van een gelijkvloerse 390 
oversteek, een tunnel of brug wordt gerealiseerd. De tunnel is dan nieuw; de weg is vervangen. 

Het ‘verhaal van 2018’ is niet het gevolg van het coalitieakkoord. 

Over de percentages op pagina 135 en 136 zegt de gedeputeerde dat 25% het juiste percentage is. 
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Mevrouw De Meij is bezorgd over het feit dat wordt ingeteerd op het vermogen. De gedeputeerde 

maakt zich daarover geen zorgen. De provincie is geen bank en heeft niet als kerntaak om geld op te 395 
potten. De kerntaak is om het geld zoveel mogelijk uit te geven aan voor Noord-Holland relevante 

zaken. De gedeputeerde zou zich pas zorgen maken wanneer de reserves zouden toenemen.  

De heer Hoogervorst vroeg of de gedecentraliseerde BDU gelden zichtbaar blijven in de boeken. In 

formele zin is dat niet het geval. Het Rijk doet een bijdrage vanuit het Provinciefonds. Dat geld is 

niet geoormerkt. De provincie legt er ook geen aparte verantwoording over af. Wanneer de SP 400 
bijvoorbeeld wil weten hoeveel geld er naar openbaar vervoer gaat, dan is dat inzichtelijk gemaakt in 

het programma Bereikbaarheid. In materiële zin staat in het coalitieakkoord opgenomen dat de BDU 

beschikbaar blijft voor het doel waarvoor het bedoeld was. In materiële zin zal dus tekst en uitleg 

gegeven moeten blijven worden over de BDU. Dat geldt uitsluitend voor deze coalitieperiode.  

De studiekosten voor de Duinpolderweg zijn gestegen. In het afgelopen jaar is er niet veel voortgang 405 
geboekt. De Staten van Zuid-Holland vroegen om een tussenstap. Door de Statenverkiezingen lag de 

aandacht elders. Het is de bedoeling om volgend jaar meer voortgang te boeken, waardoor de 

kosten ook omhoog zullen gaan. 

Op de vraag van wat er gaat gebeuren met het bedrag van circa 3,5 miljoen euro voor openbaar 

vervoer komt de gedeputeerde nader terug zodra er meer informatie bekend is.  410 
Het resultaat van het risicobudget N23 is nog niet definitief bekend. In de huidige (gunnings)fase 

moeten met de aannemer nog nadere afspraken worden gemaakt. Er kan dus nog geen concreet 

antwoord worden gegeven. Er wordt een aantal risico’s gelopen, omdat zich altijd zaken kunnen 

voordoen die niet tot de normale risico’s van een project behoren. 

Op de vraag van mevrouw De Meij over pagina 34 antwoordt de gedeputeerde dat het op die post 415 
wordt geboekt. Mocht er sprake zijn van winst dan komt het geld in de algemene reserves terecht. 

 

Tweede termijn: 

 

De heer Heijnen (CDA) is het eens met de gedeputeerde dat er geen angst moet worden opgeworpen 420 
tegen vreemd vermogen. Wellicht kan te zijner tijd worden gekeken naar diverse scenario’s over de 

rol van de provincie als er sprake is van een andere financieringstructuur. Het voorwerk is belangrijk. 

 

De heer Ceder (ChristenUnie-SGP) vertelt dat zijn fractie niet bang is om te lenen. Lasten en 

opbrengsten moeten echter wel tegen elkaar worden afgewogen. De gedeputeerde gaf aan dat dit 425 
een zaak is voor een volgend college, maar in deze periode worden wel degelijk besluiten genomen 

welke effect hebben op een volgende bestuursperiode. Dat moet wel in overweging worden 

genomen. 

 

De heer Yurdakul (D66) vraagt of de gedeputeerde nu heeft toegezegd om scenario’s uit te werken 430 
en enig voorwerk te doen. 

 

Gedeputeerde Post antwoordt dat zij die toezegging niet heeft gedaan. Op het moment dat het 

nodig is om enig voorwerk te gaan doen, dan zal dat zeker gebeuren. 

 435 
De voorzitter  constateert dat de voordracht als bespreekstuk wordt doorgeleid naar Provinciale 

Staten. 

 

4b. Randstedelijke Rekenkamer verzoekt PS om zienswijze op 1
e
 begrotingswijziging 2015 

De heer Heijnen (CDA) constateerde dat er een groot verschil zit tussen de bedragen die de 440 
Randstedelijke Rekenkamer rekent voor de onderzoeken die zij doet. Beslist de Rekenkamer zelf 

hoeveel wordt uitgegeven aan een bepaald onderzoek? Hoeveel vrije bestedingsruimte is er? 

 

Mevrouw Hoenderdos (bestuurder-directeur Randstedelijke Rekenkamer) legt de verschillen uit. De 

Randstedelijke Rekenkamer doet provinciale vergelijkende onderzoeken. Het gaat om onderzoeken 445 
voor vier provincies. Die zijn duurder dan een onderzoek voor één provincie. De begroting gaat uit 

van jaarschijven. Het gaat om de kosten die in dit jaar voor een onderzoek worden gemaakt. Het 

maakt natuurlijk verschil of een onderzoek precies binnen het kalenderjaar valt of over de jaargrens 

heen gaat.  

Mevrouw Hoenderdos houdt in de gaten dat er een balans is in de kosten van de onderzoeken die nu 450 
in de begroting staan. Die lijken niet even duur, maar de onderzoeken zijn ongeveer allemaal even 

duur. In het kader van de onafhankelijkheid van de Rekenkamer beslist de Rekenkamer zelf over een 

uitgave voor een onderzoek. 
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De heer Van Straaten (VVD) constateert dat de begroting 2015 fors is aangepast. Voor wat betreft 455 
de invulling van het onderzoeksprogramma 2015, past de financiële verwerking van een aantal 

zaken in de begroting 2015 van de Rekenkamer. De VVD kan met beide instemmen. De fractie beseft 

dat de reorganisatie een stempel drukt op deze begroting. Positief is dat de voorziening 

‘Frictiekosten’ al zo vergaand is gevorderd c.q. gevuld en dan met name met eigen middelen van de 

Rekenkamer zelf en dat ondanks een fors lagere bijdrage vanuit de provincies. Helaas is dat laatste 460 
ten koste gegaan van de omvang van het onderzoeksprogramma, ten opzichte van de rekening 

2014. Dat valt te betreuren. De VVD ziet geen aanleiding om een specifieke zienswijze op de 

begroting in te dienen en stelt voor om conform voorgesteld besluitpunt 1 te besluiten. 

 

Mevrouw Hoenderdos (bestuurder-directeur Randstedelijke Rekenkamer) is blij dat de VVD ziet dat 465 
er slagen gemaakt zijn in inhoud en financiën. Het gaat haar persoonlijk ook aan het hart dat het 

budget lager is ten opzichte van 2014. De Randstedelijke Rekenkamer is een gemeenschappelijke 

regeling. De vier deelnemende provincies in deze regeling denken niet alle vier hetzelfde over de 

omvang van het budget. Mevrouw Hoenderdos heeft gemeend op deze manier aan de 

gemeenschappelijke geluiden gehoor te geven. 470 
 

De voorzitter constateert dat de voordracht als hamerstuk kan worden doorgeleid naar Provinciale 

Staten. 

 

5. B-agenda Algemeen 475 
 

5a. Strategische agenda Provinciale Staten, Uitvoeringsprogramma Gedeputeerde Staten, 

Reactie Gedeputeerde Staten op motie Statenbrede annex (motie 16-26052015) 

De heer Yurdakul  (D66) vindt het document herkenbaar. Alle punten betreffende het 

coalitieakkoord zijn verwerkt. D66 zou enkele punten aan de Strategische agenda willen toevoegen. 480 
 Toekomstbestendige financiën. 

 Verbetering begrotingscyclus en formulering van doelen en resultaten; 

 Herijking mobiliteitsbeleid in relatie tot de Omgevingsvisie. 

 

Mevrouw Vermaas (PvdD) reageert op de invulling die is gegeven aan de motie over de Statenbrede 485 
annex. De reactie van Gedeputeerde Staten is een aardige eerste poging, maar er wordt niet voldaan 

aan hetgeen waartoe in de motie is opgeroepen. Feitelijk wil de coalitie helemaal niks overnemen. De 

toelichting daarbij is te mager. De Partij voor de Dieren stelt voor dat Gedeputeerde Staten hun 

huiswerk overdoen. Op dat moment kan er inhoudelijk verder over worden gesproken. 

 490 
Mevrouw De Meij (50PLUS) verwacht dat op een nader moment nog gesproken kan worden over de 

invulling van de motie Statenbrede annex. De beantwoording van vragen over de achttien projecten 

was nogal teleurstellend.  

De fractie van 50PLUS vraagt zich af welke afspraken zijn gemaakt met diverse partijen in het kader 

van Waterlands Wonen. Klopt het dat die al zo vergaand zijn dat het project niet meer kan worden 495 
gestopt? 

50PLUS verzoekt om een herijking van het subsidiebeleid projecten ten behoeve van leefbaarheid 

Noord-Holland. Zou dit punt kunnen worden toegevoegd aan de Strategische agenda? 

 

De heer Ceder (ChristenUnie-SGP) wilde vrijblijvende woorden concreet gemaakt zien. In de reactie is 500 
daarvan onvoldoende sprake. 

Het is goed dat breder wordt gekeken dan alleen elektrisch openbaar vervoer in de concessie. De 

fractie zou er geen moeite mee hebben als er waterstofbussen gaan rijden in plaats van elektrisch 

aangedreven bussen. Echter in het coalitie- /Uitvoeringsprogramma is niets terug te vinden over het 

zoeken naar duurzame oplossingen voor het openbaar vervoer. Er wordt slechts verwezen naar het 505 
onderzoek ‘Zero-emissie 2020-2025’. Dit wekt de indruk dat de coalitie en Gedeputeerde Staten ook 

dit probleem liever willen doorschuiven naar de volgende periode. 

Onlangs bezocht de fractie een symposium over zero-emissie, georganiseerd door D66. Het is mooi 

voor de toekomst, maar we leven nu. Ook nu moet worden gezocht naar een oplossing. Elektrisch 

rijden is nog steeds een goede vorm van duurzaam openbaar vervoer. De fractie van ChristenUnie-510 
SGP verzoekt om een inventarisatie van de mogelijkheden van zero-emissie openbaar vervoer voor 

de periode vanaf heden tot 2020. Deze mogelijkheden dienen vervolgens te worden opgenomen in 

het Uitvoeringsprogramma en de Statenagenda.  

De fractie wil dat de ambitie wordt uitgesproken om in de eisen voor de aanbesteding van openbaar 

vervoer zero-emissie waar mogelijk op te nemen. Ten slotte verzoekt de fractie om de voorstellen 515 
voor andere vormen van duurzaam openbaar vervoer te concretiseren. 
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De heer Van Straaten (VVD) concludeert dat het college van Gedeputeerde Staten eind 2016 

uitbestuurd lijkt te zijn. Immers, alle besluitvorming heeft al plaatsgevonden voor 2017. Vanuit de 

gedachte dat pas na de besluitvorming de uitvoering kan beginnen is dat niet onlogisch. De 520 
Strategische agenda verliest daardoor haar betekenis. Alle besluitvorming wordt in het jaar 2016 

gepropt. 

Aan de gedachte om de verschillende fasen van het BOB-model (beeldvorming-oordeelsvorming-

besluitvorming) in de Strategische agenda tot uitdrukking te brengen, wordt voor de onderwerpen 

van deze commissie nauwelijks invulling gegeven. De heer Van Straaten vindt dat geen 525 
onoverkomelijk probleem. Over het algemeen leidt het BOB-model tot een langere 

behandelingstermijn. De VVD ziet dan ook geen aanleiding om voorstellen te doen om bepaalde 

onderwerpen alsnog conform het BOB-model te gaan behandelen. 

Het Uitvoeringsprogramma bevat weinig termijnen c.q. planning. Daardoor is het moeilijk om de 

onderwerpen over te nemen in de Strategische agenda. Voor de onderwerpen van deze commissie 530 
zou de VVD graag een voorstel zien van de termijnen waarop het college met voorstellen kan komen, 

met betrekking tot de pilots Stadsdistributie en Innovatie technieken verkeersmanagement, het 

inpassingsplan HOV ’t Gooi en Studie Bereikbaarheid Den Helder. 

Het Uitvoeringsprogramma bevat diverse concrete voornemens. Klopt het dat het ook allemaal 

budgettechnisch kan binnen de huidige afspraken van het coalitieakkoord? Past een en ander binnen 535 
het financiële kader van het collegeprogramma? 

 

De heer Den Uyl (PvdA) zegt over de Strategische Statenagenda dat het enerzijds behoorlijk is 

uitgewerkt. Bij een aantal punten staat slechts de eerste of tweede fase van het BOB-model, maar 

niets over besluitvorming. Wordt bijvoorbeeld over de A8/A9 en Inventarisatie knelpunten 540 
fietsnetwerk niet besloten? 

Over de brief van Gedeputeerde Staten als reactie op de motie zegt de heer Den Uyl dat de PvdA 

vindt dat vragen en suggesties goed beantwoord zijn, zo ook de doelstelling om zero-emissie te 

bereiken in 2020. Het is meer dan een intentie.  

 545 
Mevrouw Van Duijn (PvdA) zegt dat de PvdA het goed zou vinden als straks concretere uitwerkingen 

van onderwerpen in de commissies behandeld worden. Over het fietsinventarisatie onderzoek vraagt 

mevrouw wanneer het onderwerp in de commissie komt.  

In het kader van Verkeersmanagement wordt de fiets niet expliciet genoemd. Kan dit aspect 

nadrukkelijker worden meegenomen als het gaat om verkeerslichtinstallaties en doorstroming? 550 
De Studie Bereikbaarheid Den Helder start al snel. De PvdA is benieuwd hoe een en ander wordt 

afgestemd en hoe het onderzoek staat gepland. 

 

De heer Hietbrink (GroenLinks) kondigt aan dat GroenLinks in andere commissies nader zal ingaan 

op het Uitvoeringsprogramma.  555 
De reactie van het college op de Statenbrede annex vindt GroenLinks teleurstellend. De fractie is 

benieuwd wat de gedeputeerde vindt van de suggestie om er toch nog eens naar te kijken. De motie 

bevat doelen, los van het coalitieakkoord, die de nadere aandacht verdienen, zoals schaliegas en 

leefbaarheid in de concessie voor openbaar vervoer in Noord-Holland Noord. Als de suggestie van de 

Partij voor de Dieren niet wordt omarmd door Gedeputeerde Staten dan zouden Provinciale Staten op 560 
een andere manier daarvoor een meerderheid zien te krijgen. 

 

De heer Heijnen (CDA) vertelt dat de CDA-fractie positief tegenover de opgestelde Statenagenda 

staat. Het biedt een middel en mogelijkheid voor Provinciale Staten om hun controlerende taak uit te 

voeren. Daarnaast hebben de Staten ook een kaderstellende rol. Het CDA is van mening dat de 565 
Statenagenda op een andere wijze benaderd zou kunnen worden. Naast nieuwe werkvormen moet 

ook worden nagedacht over strategische onderwerpen. Met enige regelmaat zou input gevraagd 

moeten worden aan maatschappelijke organisaties en burgers. De fractie begrijpt en waardeert de 

betrokkenheid van Gedeputeerde Staten hierbij, maar het is aan Provinciale Staten om te bepalen hoe 

voornoemde participatie gestalte kan krijgen. 570 
Net als D66 zou het CDA de toekomstig bestendige financiële situatie aan de Strategische agenda 

willen toevoegen. Op een later moment zal nog moeten worden vastgesteld welke werkvormen 

daarbij van toepassing zijn en volgens welke planning deze lopen. De behandeling van de 

Strategische Statenagenda is een belangrijke mooie eerste stap en leidt tot een document dat steeds 

nadrukkelijker en breder wordt ingezet in deze Statenperiode. Met dit instrument kan de 575 
kaderstellende rol van Provinciale Staten meer gestalte krijgen, door ze in de toekomst steeds 

onderwerpen kunnen aandragen. 
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Uit het meerjarenoverzicht blijkt dat van 9 van de 25 genoemde projecten nog geen tijdsplanning is 

opgenomen. Waarom is dit niet gebeurd? 

 580 
De voorzitter heeft vernomen dat het meerjarenoverzicht een voorzet is van een schema dat door de 

griffie is opgezet. In overleg met de dienst moet het overzicht nog verder worden afgemaakt. 

 

Gedeputeerde Post verduidelijkt dat de planning in het meerjarenoverzicht niet in overleg met het 

college van Gedeputeerde Staten tot stand is gekomen. De planning van Provinciale Staten lijkt niet 585 
te zijn afgestemd met die van Gedeputeerde Staten. De gedeputeerde stelt de heer Van Straaten 

gerust met de opmerking dat Gedeputeerde Staten na 2016 niet klaar zijn. 

Het idee bestaat dat er in deze provincie niets gebeurd met elektrisch openbaar vervoer. Niets is 

minder waar. De provincie heeft langlopende contracten met vervoerders. Die contracten kunnen 

niet zomaar worden opengebroken, zonder dat daar forse kosten tegenover staan. De provincie stelt 590 
eisen aan de uitstoot. Bij elke concessie die afgesloten gaat worden, wordt geëist dat uiterlijk 2025 

emissieloos wordt gereden. Een vervoerder kan niet worden gedwongen om per direct zijn totale 

wagenpark te vervangen. Dat zou de provincie oneindig veel geld kosten en betekenen dat er veel 

minder openbaar vervoer kan worden geboden dan nu. De gedeputeerde kan zich absoluut niet 

vinden in de bijdrage van ChristenUnie-SGP op dit terrein. Provincie Noord-Holland is een van de 595 
meest vooruitstrevende provincies op dit terrein. De provincie doet er meer aan dan menig ander 

vervoerder. In de concessie Haarlem-IJmond ligt de taak voor de vervoerder om in 2025 volledig 

emissieloos te rijden. Het gebeurt en ook zo snel mogelijk, maar wel in relatie tot het openbaar 

vervoer dat de provincie wil aanbieden. Als de fractie van ChristenUnie-SGP wil dat het sneller gaat, 

dan moet de fractie aangeven waarvan dat betaald zou moeten worden. Elke extra eis kost ook extra 600 
geld.  

De gedeputeerde snapt de vraag van de Partij voor de Dieren wanneer zij vraagt nogmaals te kijken 

naar de Statenbrede annex. Het betreft de beantwoording van het college van Gedeputeerde Staten. 

Hoe de coalitie erover denkt dat moet de Partij voor de Dieren aan de coalitie vragen en niet aan de 

gedeputeerde. 605 
 

Bij interruptie merkt mevrouw Vermaas (PvdD) op dat volgens haar het idee achter de motie is dat 

de coalitie deze voorstellen al steunt, blijkens de verkiezingsprogramma’s en blijkens de stemming 

over de motie. Wat mevrouw Vermaas betreft is het college een nadere toelichting verschuldigd over 

waarom geen van de voorstellen wordt overgenomen. 610 
 

Gedeputeerde Post meent zich te herinneren dat de coalitie niet heeft gezegd de voorstellen te 

zullen steunen. De coalitie heeft de vraag om een reactie van het college onderschreven. Dat was de 

strekking van de motie.  

 615 
Bij interruptie wijst mevrouw Vermaas (PvdD) erop dat het idee daarachter was dat al die voorstellen 

daar terecht waren gekomen omdat minstens een van de coalitiepartijen het daarmee eens was. De 

strekking van de motie was: wilt u deze overnemen? Zo nee, waarom niet? 

 

Gedeputeerde Post legt uit dat die vragen ook zijn beantwoord in de brief zoals die er nu ligt.  620 
 

Bij interruptie zegt mevrouw Vermaas (PvdD) dat  haar fractie teleurgesteld is dat geen enkel 

voorstel is overgenomen. Dat was niet de insteek van de motie. De aard van de beantwoording vindt 

de Partij voor de Dieren niet afdoende. De fractie zou het op prijs stellen wanneer Gedeputeerde 

Staten met een uitgebreide reactie komen. 625 
 

Gedeputeerde Post zegt dat dit het antwoord is van het college. Als de Partij voor de Dieren het 

daarmee niet eens is, dan zal ze het in Provinciale Staten aan de orde moeten stellen. Wellicht zal per 

onderdeel een motie moeten worden ingediend. Als de fractie zegt dat het college geen van de 

voorstellen overneemt dan is de gedeputeerde het daarmee niet eens. De fractie vraagt om elektrisch 630 
vervoer. Vanuit haar eigen portefeuille heeft de gedeputeerde gesteld dat zij geen elektrisch vervoer 

vraagt. Zij zou dan dwingen op input. Het is belangrijker dat de uitkomst is: emissieloos. De 

gedeputeerde biedt juist meer dan wat de fractie vraagt. 

 

Waterlands Wonen hoort niet thuis in deze commissie. Vragen daarover moeten aan gedeputeerde 635 
Geldhof worden gesteld. 

Over de venstertijden zegt de gedeputeerde dat het onderwerp al langer op de agenda staat. De 

gedeputeerde is niet meer dan een bemiddelaar tussen een aantal gemeenten en TLN/EVO. West 

Friesland wil een dergelijke pilot faciliteren. Het wachten is op een voorstel van TLN/EVO. De 



Pagina 13 

 

 13 

gedeputeerde zal hierover navraag doen bij TLN/EVO. Zodra daarover meer bekend is, zal deze 640 
commissie worden geïnformeerd. 

De gedeputeerde gaat ervan uit dat alles binnen het financiële kader past. Dat is ook de afspraak die 

is gemaakt bij de totstandkoming van het coalitieakkoord.  

De vraag betreffende de Fietsinventarisatie is neergelegd bij de Fietsersbond. De gedeputeerde zal 

bij de Fietsersbond navragen of kan worden aangegeven wanneer er meer bekend is. 645 
De passage in het coalitieprogramma geeft aan dat er sprake moet zijn van een breed onderzoek in 

Den Helder. Het gaat om de verbetering van de bereikbaarheid.  

Op dit moment is het Verkeersmanagement aan het bekijken of met bestaande infrastructuur het 

verkeer beter kan worden gefaciliteerd, voordat wordt overgegaan tot de aanleg van nieuwe 

infrastructuur.  650 
 

Bij interruptie verduidelijkt mevrouw Van Duijn (PvdA) dat er sprake is van steeds betere innovatieve 

technieken, die er voor zorgen dat ook het fietsverkeer beter kan doorstromen, als het gaat om 

bijvoorbeeld verkeerslichtinstallaties. Er zijn ook applicaties beschikbaar. Een en ander kan vanuit de 

provincie worden gestimuleerd. De PvdA stelt voor dit integraal mee te nemen in de plannen. 655 
 

Gedeputeerde Post heeft hier wat moeite mee. Dit gaat om het optimaliseren van het gebruik van 

provinciale wegen, zodat er meer auto’s gebruik kunnen maken van dezelfde infrastructuur zonder 

dat deze hoeft te worden uitgebreid. Als voorrang wordt gegeven aan de fiets dan wordt het er op de 

provinciale wegen niet beter op. Er zal dan eerder moeten worden overgegaan op de aanleg van 660 
nieuwe infrastructuur. 

 

Bij interruptie merkt mevrouw Van Duijn (PvdA) op dat de fiets minstens gelijk is aan de rest van het 

verkeer en als onderdeel wordt meegenomen wanneer wordt gekeken naar de optimalisatie van 

doorstroming op de provinciale wegen. 665 
 

Gedeputeerde Post ziet die mogelijkheid niet direct bij Verkeersmanagement. Zij zegt toe hier nader 

naar te zullen kijken. 

Het is zinloos om opnieuw naar de Statenbrede annex te kijken, wanneer vooraf al duidelijk is dat 

daaruit niets anders naar voren zal komen. 670 
D66 wenst een actualisatie van het verkeersbeleid in relatie tot de omgevingsvisie op te nemen. 

Gedeputeerde Geld is coördinerend portefeuillehouder voor de omgevingsvisie. Gedeputeerde Post 

vindt het een goed idee om na te denken wat op het gebied van verkeer en vervoer kan worden 

opgenomen in de omgevingsvisie. 

 675 
De voorzitter verzoekt de commissie om aan te geven of kan worden ingestemd met de toevoeging 

van de volgende onderwerpen aan de Strategische agenda. 

- Verkeersbeleid in relatie tot de omgevingsvisie 

- Verbreding doelen en resultaten; 

- Toekomstig bestendige begroting 680 
 

De voorzitter constateert dat de fracties van CDA, ONH, GroenLinks, PvdA, ChristenUnie-SGP en 

50PLUS akkoord gaan met de toevoeging van voornoemde onderwerpen. 

 

De heer Klein (ChristenUnie-SGP) vertelt dat zijn fractie ook opgenomen wil hebben een 685 
inventarisatie van de mogelijkheden voor emissieloos openbaar vervoer tot 2020. 

 

Gedeputeerde Post benadrukt dat de aanbesteding van openbaar vervoer een bevoegdheid is van het 

college van Gedeputeerde Staten en niet van Provinciale Staten. 

 690 
De heer Klein (ChristenUnie-SGP) vraagt de commissie of deze het onderwerp emissieloos rijden van 

het openbaar vervoer voor 2020 alsnog op de Strategische agenda wil. 

 

De heer Den Uyl (PvdA) constateert dat de gedeputeerde zojuist heeft aangegeven waar de provincie 

mee bezig is, met instemming van Provinciale Staten, in het kader van de aanbesteding van 695 
openbaar vervoer. Er is een traject gaande. De PvdA heeft geen behoefte aan een traject daar 

overheen. Als zich nieuwe ontwikkelingen voordoen dan is dat het moment om nader op dit 

onderwerp terug te komen. 

 

De heer Klein (ChristenUnie-SGP) hoorde de gedeputeerde zeggen dat met alle vervoerders wordt 700 
afgesproken dat er vanaf 2025 emissieloos openbaar vervoer moet rijden. Dat is een mooi streven. 
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Er is echter geen enkel zicht op het effect in de huidige aanbestedingen, waarvan de concessies voor 

2025 zullen zijn afgelopen. Het is raadzaam om een inzicht te krijgen van de stand van de techniek. 

 

Gedeputeerde Post vertelt dat voor alle aanbestedingen die vanaf heden worden ingegaan, zoals 705 
thans de concessie Haarlem-IJmond, in 2016 de concessie Noord-Holland Noord en in 2028 ’t Gooi, 

geldt dat in het programma van eisen wordt opgenomen dat er in 2025 emissieloos gereden moet 

worden. Alle drie de regio’s zijn in 2025 emissieloos. Willen Provinciale Staten dat proces versnellen 

dan moet de portemonnee worden getrokken. Bestaande concessies zouden moeten worden 

opengebroken. Als er ontwikkelingen zijn, dan wordt getracht daarop in te spelen.  710 
In Haarlem-IJmond gaan 76 bussen elektrisch rijden, zodra de rechter over de gunning een uitspraak 

heeft gedaan. 

In de aanbesteding geldt dat hoe meer men biedt boven op hetgeen wordt gevraagd, hoe hoger de 

score is en des te groter de kans dat het contract wordt verkregen. 

 715 
De heer Hietbrink (GroenLinks) verneemt graag wat het betekent wanneer het proces richting 

emissieloos rijden in 2025 wordt versneld. 

Het gaat nu om de vraag of zaken worden toegevoegd aan de Statenagenda. GroenLinks kan 

daarmee instemmen. 

 720 
De heer Den Uyl (PvdA) herinnert zich dat in de aanbesteding Haarlem-IJmond een aantal wensen ten 

aanzien van emissie is opgenomen. Hetzelfde zal gebeuren bij opvolgende aanbestedingen. Het is 

verstandig om de momenten die er zijn, te gebruiken om het debat te voeren. De heer Den Uyl voelt 

er niet voor om de contracten tussentijds open te breken. 

 725 
De heer Van Straaten (VVD) heeft geen behoefte aan agendering voor Provinciale Staten van het 

door de ChristenUnie-SGP aangevoerde thema. 

De fracties van 50PLUS en de SP hebben hieraan ook geen behoefte. 

 

Mevrouw Vermaas (PvdD) steunt het voorstel om te onderzoeken wat de mogelijkheden en kosten 730 
zullen zijn. Elke investering in een schoner milieu en een beter klimaat is de moeite waard, volgens 

de Partij voor de Dieren. 

 

De heer Tijssens (D66) merkt op dat de D66-fractie van mening is dat de provincie er nog niet is. In 

de aanbestedingscylus kan het als apart punt worden opgenomen, evenals op de Strategische 735 
agenda. 

 

De voorzitter constateert dat de voordracht als bespreekstuk kan worden doorgeleid naar 

Provinciale Staten. 

 740 
5b. Rondvraag portefeuille de heer Loggen, de heer De Vries en de heer Remkes 

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 

 

6. A-agenda Mobiliteit 

 745 
6a. Voordracht Provinciaal Meerjarenprogramma Infrastructuur Noord-Holland 2016-2020 

De voorzitter deelt mee dat de inspreker, die namens Stichting Heilloze weg zou spreken over de 

aansluiting A9 bij Heiloo, wegens omstandigheden verhinderd is. 

 

De heer De Graaf (CDA) merkt op dat het Provinciaal Meerjarenprogramma Infrastructuur (hierna te 750 
noemen: PIM) een voortzetting is van ingezet beleid, wat in het coalitieakkoord is opgenomen. Het 

CDA wil benadrukken dat communicatie in alle fasen van projecten erg belangrijk is. 

De fractie heeft begrip voor het feit dat de situatie rond de nieuwe N201 niet is opgenomen. 

Wanneer komen de gemonitorde resultaten beschikbaar? De bewegwijzering is nog steeds een punt 

van aandacht. Is bekend wat de effecten zijn als in nieuwe wegsituatie, wordt gestart met een lagere 755 
snelheid dan wettelijk voorgeschreven of toegestaan?  

 

De heer Hietbrink (GroenLinks) is benieuwd naar de relatie tussen het Provinciaal Verkeers- en 

Vervoersplan en de Omgevingsvisie.  

In de tabel op pagina 12 wordt de prioritering van de verschillende wegenprojecten aangegeven. Dat 760 
gebeurt op basis van de criteria Bereikbaarheid, Verkeersveiligheid en Leefbaarheid. Daaraan wordt 

een cijfer 1, 2 of 3 gehangen. Op basis waarvan wordt gekozen voor 1, 2 of 3? Hoe kunnen 
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Provinciale Staten sturen op het bijvoorbeeld aanbrengen van een hogere waarde toekennen aan 

leefbaarheid?  Kan een overzicht worden gegeven van vervangingsinvesteringen? 

 765 
Mevrouw Van Duijn (PvdA) sluit zich aan bij de opmerkingen over de N201. In het PMI komen 

verschillende onzekerheden naar voren. Hoe wordt daarmee omgegaan? Mevrouw Van Duijn is 

benieuwd of in deze vergadering nog aandacht kan worden besteed aan de inspraaknotitie over de 

aansluiting A9 bij Heiloo. Ook de PvdA verzoekt om de nadrukkelijke aandacht voor communicatie. 

Hoe worden leefbaarheid en bereikbaarheid gewogen? 770 
 

Mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) herkent projecten in de realisatiefase die vier jaar geleden nog 

in de planfase stonden. Er gebeurt heel veel op en rond de N9. Het is weliswaar een Rijksweg, maar 

ook de provincie doet daaraan goede dingen. Daarvoor complimenten. 

Er zijn ook projecten, zoals de N250, die maar geen voortgang kennen. Deze weg loopt dwars door 775 
Den Helder. TESO gaat volgend jaar een grotere veerboot inzetten. De belasting van de weg zal 

toenemen. Met name de kruising vanaf de veerboot verdient een aanpassing. De VVD hoopt dat er 

nu eindelijk iets gaat gebeuren in dit project. 

 

De heer Ceder (ChristenUnie-SGP) begrijpt dat het economisch belang van een weg leidend is en 780 
vraagt zich af waarom niet het maatschappelijk belang of de leefbaarheid. In de PMI staan relatief 

weinig fietsprojecten. Wat gebeurt er met de resultaten van de inventarisatie van de fietsknelpunten? 

Wanneer zijn de resultaten bekend? 

De fractie verneemt graag waarom sommige projecten worden gefinancierd uit kapitaallasten en 

andere niet. 785 
 

Mevrouw De Meij (50PLUS) vraagt hoe het college bepaalt in hoeverre welk onderwerp (bijvoorbeeld 

leefbaarheid of bereikbaarheid) bij een bepaald project het belangrijkste is. Wanneer worden de 

middellange termijn maatregelen getroffen voor het project Bereikbaarheid Waterland? 

 790 
Mevrouw Alberts (SP) zegt dat de projecten ‘aansluiting A9 Heiloo’,‘Duinpolderweg’ en ‘A8/A9-

verbinding’ wat de SP betreft niet hoeven te worden uitgevoerd, of twee laatstgenoemde projecten 

op een aangepaste manier.  

Het project A9 Heiloo staat nog in de planfase. De verwachting is dat in 2016 met de realisatie kan 

worden begonnen. Mevrouw Alberts kan zich voorstellen dat er een stap tussen zit. Wanneer komt 795 
de voordracht? 

De N205 wordt nu aangelegd met als reden woningbouwontwikkeling in West Haarlemmermeer. 

Daar speelde het probleem met de 380 kV-leiding. Is dat probleem opgelost? (Zie nummer 28 PMI-

lijst/pagina 19). 

Nr. 67 betreft het project N247. Mevrouw Alberts wil graag dat het pleidooi van de Dorpsraad 800 
Waterland daarin wordt meegenomen. Is dat nog mogelijk? 

N526 (groot onderhoud Blaricum) gaat opeens van studie- naar realisatiefase. Hoeft de planfase niet 

te worden doorlopen? 

Kunnen de fietspadenplannen Oostzijde N247 (project 64) en de fietsoversteek N203 (project 73) bij 

Stede Broec worden versneld? 805 
Bij de ZuidTangent worden de mogelijkheden van verrailing onderzocht. Er wordt steeds vaker 

gedacht in (light)railverbindingen. In het kader van luchtkwaliteit en ruimtebeslag is dat een 

interessante gedachte. Hierover is niets terug te vinden in het PMI. In het zuidelijk deel van de 

provincie is het een slimmere ontwikkeling dan alleen maar meer asfalt aanleggen. 

 810 
De heer Zoon (PvdD) vraagt wat Gedeputeerde Staten bedoelen met het gegeven dat de kosten 

moeten opwegen tegen de baten. Worden aspecten als luchtvervuiling en fijnstof gewogen met geld? 

Hoe kan een Werelderfgoed aantasting afwegen? Kan verloren gegaan groen eigenlijk wel worden 

gecompenseerd? Zou het PMI niet breder moeten worden ingezet? Spreiding van werktijden en 

thuiswerken zijn manieren om infrastructuur efficiënter te benutten. 815 
Aangegeven wordt dat er piekmomenten zijn in het auto netwerk. Waar is het beleid om juist die 

piekmomenten tegen te gaan? Fietsen zou een mogelijkheid kunnen zijn. Er wordt gesproken over 

de aanleg van slechts twee fietspaden.  

Hoofdstuk 3 van de voordracht spreekt over Studiefase, Planfase en Uitvoerbaar project. Daarna 

volgt een krediet om daadwerkelijk tot uitvoering te kunnen komen. Vervolgens wordt een pagina 820 
verder gezegd dat er 28 miljoen euro is voor Noord-Holland Zuid en er circa 4 miljoen euro is voor 

PMI structureel. Hoe verhoudt zich dit tot de eerdere fasering? 
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Over het project A8/A9 merkt de heer Zoon op dat het plan zich nog in de studiefase bevindt. Het 

plan staat niet op de MIRT 2015 van het Ministerie van Infrastructuur en Milieu. Er is wel budget voor 

2019 en 2020.  825 
 

De heer Tijssens (D66) zegt dat D66 heel blij is met de enthousiaste manier waarop Gedeputeerde 

Staten nadenkt over mobiliteit in het kader van de nieuwe Omgevingswet. Er zijn heel veel 

uitdagingen en veranderen omstandigheden die op mobiliteit afkomen. 

D66 mist een geactualiseerd Provinciaal Verkeers- en Vervoer Plan. Het is goed dat die slag nu 830 
gezamenlijk zal worden gemaakt. 

Er blijkt 9,4 miljoen euro minder nodig te zijn. Wat gebeurt er met de dekkingsmiddelen die 

daarvoor stonden? 

Wat betekent een statuswisseling in het PMI? Het is tenslotte maar een overzicht. Als een 

statusovergang een formeel besluit zou zijn, dan wordt het toch wel een soort zoekspelletje. Kan de 835 
gedeputeerde meer duidelijkheid verschaffen. 

D66 ziet een nuance in het coalitieakkoord ten aanzien van de Duinpolderweg, namelijk dat er HOV 

(hoogwaardig openbaar vervoer) is gekoppeld aan de Duinpolderweg. Als de Duinpolderweg in het 

PMI staat, moet het HOV dan ook niet worden opgenomen in het overzicht? 

 840 
Gedeputeerde Post kan geen ander antwoord geven dan eerder gegeven op vragen over de 

bewegwijzering van de N201. Het is nog niet bekend wanneer de resultaten bekend zijn van de 

monitoring van de nieuwe situatie op de N201. 

Voor de ongevallen die recent plaatsvonden op de N201 zal het instellen van een lagere snelheid dan 

wettelijk voorgeschreven geen oplossing bieden. Een van de verkeersongevallen die daar 845 
plaatsvonden betrof de aanrijding van een persoon die daar niet mocht/hoorde te lopen. De weg is 

juist op deze manier aangelegd met het oog op de doorstroming van de nieuwe N201. 

 

Bij interruptie vraagt de heer De Graaf (CDA) of er praktijkvoorbeelden bekend zijn, waarbij is 

gestart met een lagere snelheid, zodat het verkeer kon wennen aan de nieuwe omstandigheden.  850 
 

Gedeputeerde Post legt uit dat wanneer wordt gestart met een lage snelheid het zeer ingewikkeld is 

om naar een hogere snelheid te gaan. Er zou kunnen worden gewerkt met adviessnelheden. De 

gedeputeerde vindt dat elke weggebruiker een eigen verantwoordelijkheid heeft. Als er sprake is van 

een nieuwe verkeerssituatie dan moet de weggebruiker zich ervan bewust zijn dat extra moet 855 
worden opgelet. Voordat in generieke zin wordt nagedacht over (het verlagen van) snelheid is het 

raadzaam om de oorzaken van de ongevallen af te wachten. 

In antwoord op de vraag van de heer Hietbrink over het zwaarder laten wegen van criteria zegt de 

gedeputeerde dat een andere uitkomst het gevolg zal zijn. Het is evident dat de prioriteit anders 

wordt gelegd. Dit is wel de manier waarop Statenbreed de Investeringsstrategie heeft vastgesteld. Zij 860 
vonden dat dit de weging moest zijn. Los van de technische exercitie kan er altijd een politieke 

prioritering plaatsvinden. Het is aan Provinciale Staten om te besluiten een andere volgorde aan te 

houden. 

 

Bij interruptie verduidelijkt de heer Hietbrink (GroenLinks) dat het niet zijn bedoeling is om 865 
willekeurige projecten naar voren te schuiven. Hij is benieuwd welke ruimte Provinciale Staten 

hebben om andere kaders te formuleren. Het is lastig om te kunnen beoordelen wanneer iets een 1, 

2 of 3 als prioriteit krijgt toegekend. Kan meer inzicht worden gegeven over wat er achter de 

waardering 1, 2 of 3 schuilgaat? 

 870 
Gedeputeerde Post verwijst voor een uitleg naar de iNHi (Investeringsstrategie Noord-Hollandse 

infrastructuur). Dit beleidsdocument is door Provinciale Staten vastgesteld. Hetgeen nu voorligt is 

niet meer of minder dan het toepassen van dat kader. Provinciale Staten hebben altijd de 

mogelijkheid om politiek een andere afweging te maken. Het college kijkt sec naar de prioritering op 

basis van de gestelde criteria. 875 
Er wordt naar de economische en niet naar de maatschappelijke kant gekeken, omdat de provincie  

met de beschikbare middelen zoveel mogelijk weggebruikers ten dienste wil zijn. Het is effectiever 

en efficiënter, ook vanuit de leefbaarheidoptiek, om daar de grootste doorstroming te realiseren 

waar ook de knelpunten het grootste zijn en waar op het gebied van verkeersveiligheid de meeste 

problemen zijn. Dat is de reden dat vanuit leefbaarheid, doorstroming en verkeersveiligheid wordt 880 
beoordeeld waar de beschikbare middelen het beste kunnen worden ingezet. De gedeputeerde 

ontraadt het beleidskader op korte termijn aan te passen. Er is net begonnen met de wijze van 

prioritering.  Een aanpassing op korte termijn zou zonde zijn van al het verrichte werk. 
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In het coalitieakkoord is het een en ander opgenomen over de bereikbaarheid van Den Helder. De 

N250 brengt grote beperkingen met zich mee. Voor een groot deel ligt de weg aan beide zijden 885 
tussen water. Een ander deel loopt dwars door de stad. Er zijn geen eenvoudige oplossingen 

denkbaar voor de weg. Als de TESO zou verhuizen, overigens is daar op dit moment pertinent geen 

sprake van, ontstaat er een andere situatie. Het college is in gesprek over een verregaande civiele 

marinesamenwerking in Den Helder. Dat zou kunnen betekenen dat het havengebied anders wordt 

ingericht. Als dat aan de orde is, heeft de provincie de taak om het eventueel verleggen de 890 
genoemde provinciale weg te overwegen. Als de verkeerswaarden daartoe aanleidingen geven, is de 

gedeputeerde zeker bereid die mogelijkheid te onderzoeken. Kijkend naar de huidige intensiteiten 

dan betreft het met name vakantieperioden wanneer er veel verkeer van en naar Texel gaat, dan is 

dat een probleem. Op een gemiddelde doordeweekse dag rond het middaguur is er geen enkel 

doorstromingsprobleem op de N250 in Den Helder. De huidige intensiteiten zijn niet van dien aard 895 
dat ze de enorme investering rechtvaardigen die moet worden gedaan om de weg bijvoorbeeld te 

verleggen. De gedeputeerde vreest dat de projectstatus c.q. -fase niet snel zal veranderen. 

Op de vraag waarom sommige projecten worden bekostigd vanuit de kapitaallasten antwoordt de 

gedeputeerde dat dit afhankelijk is van het feit of het project uit de reserve kan worden betaald. Als 

het vanuit de reserve kan worden betaald dan worden het geen kapitaallasten. Als er geen reserve is, 900 
dan wordt het project via de kapitaallasten bekostigd. 

Op de vraag van mevrouw De Meij of het college de volgorde bepaalt, antwoordt de gedeputeerde 

dat zoals het nu voorligt het puur een technische exercitie op basis van de iNHi betreft. Uiteindelijk 

wordt de volgorde door Provinciale Staten bepaald. Op het moment dat een project naar voren wordt 

gehaald zal er een ander project naar achter geschoven moeten worden, zodat een en ander blijft 905 
passen binnen het financiële kader. 

De maatregelen op middellange termijn voor Waterland lopen. Op dit moment wordt gewerkt aan de 

uitvoering van de busbaan langs Ilpendam. Het onderzoek naar de nodige maatregelen op de N247 

loopt. De Dorpsraad Waterland is toegezegd dat een gedegen voorstel kan worden meegenomen in 

de besluitvorming. Een gerenommeerd onderzoeksbureau zal het voorstel met cijfers en dergelijke 910 
moeten onderbouwen. Het onderbouwde voorstel zal uiterlijk 31 december 2015 aangeleverd 

moeten zijn, om te kunnen worden meegenomen in de verdere besluitvorming. 

Onlangs is in deze commissie gesproken over verrailing. Het enige tracé, wat exploitatie technisch 

interessant zou kunnen, is het tracé van de ZuidTangent van Haarlem naar Schiphol. De 

Spaarnepassage vormt een grote bottleneck. De provincie heeft daarover geen overeenstemming met 915 
Haarlem kunnen bereiken. Circa drie of vier jaar geleden is berekend dat het verrailen minstens 800 

miljoen euro zou gaan kosten. Buiten de niet beschikbare middelen zou er dus ook geen sprake 

kunnen zijn van een volledig tracé. Om die reden is verrailling van de ZuidTangent niet geagendeerd. 

Bij de aanleg destijds is het tracé wel zoveel mogelijk railbestendig gemaakt.  

 920 
Bij interruptie merkt mevrouw Alberts (SP) op dat haar vraag van algemene aard was. Op MRA-niveau 

wordt nagedacht over verrailing. Wat doet de provincie op het gebied van mobiliteit als het niet meer 

past qua wegen? 

 

Gedeputeerde Post constateert dat mevrouw Alberts deels naar de bekende weg vraagt. In het kader 925 
van verkeersmanagement wordt getracht bestaande wegen beter te benutten (Programma ‘Beter 

benutten’). Er worden pilots op het gebied van verkeersmanagement uitgevoerd, zoals de 

Praktijkproef Amsterdam. Er wordt altijd gekeken naar de mogelijkheden die er zijn om het openbaar 

vervoer te verbeteren. De verkeersstromen zijn van dien aard dat openbaar vervoer niet altijd de 

oplossing biedt. Dan is de aanleg van infrastructuur een oplossing, zoals bij de A8/A9-verbinding. 930 
Die staat niet in het MIRT, omdat het geen Rijksproject is. Het is een provinciaal project. Soms is 

infrastructuur de enige oplossing. In het geval van de A8-/A9 is duidelijk geworden dat extra 

openbaar vervoer niet zal leiden tot een oplossing voor de problematiek op de N203 en N246., Dat 

is gebleken uit het gehouden MIRT-onderzoek. 

De A9 bevindt zich nog steeds in de planfase. De voordracht wordt binnen circa drie weken aan 935 
Provinciale Staten voorgelegd. De voordracht zal in de commissievergadering van november aan de 

orde worden gesteld. Voor het eind van het jaar zal daarover besluitvorming plaatsvinden. 

Een antwoord op de vraag over de N205 volgt later.  

De N526 gaat van studie naar realisatiefase omdat de maatregelen niet al te complex zijn. Het is een 

onderhoudsproject. De planning is niet ingewikkeld. Een uitgebreide planfase is niet nodig.  940 
De SP vroeg of twee specifieke fietspaden naar voren gehaald kunnen worden in de planning. Dat is 

mogelijk, maar dan zal een ander project naar achter geschoven moeten worden, vanwege de 

personele en financiële capaciteit. Als alleen het fiets naar voren wordt gehaald, maar de maatregel 

op de weg niet, dan moet meer worden betaald. Het in een keer aanbesteden is goedkoper dan twee 

losse deelprojecten, die betrekking hebben op hetzelfde traject.  945 
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De verhouding Noord/Zuid was een kwestie van de coalitieonderhandelingen. In het Zuiden van de 

provincie staat een aantal maatregelen op de rol, waarvoor de volledige financiering wellicht nog niet 

rond is. In het Noorden is voor een dergelijk project de financiering wel rond. Mogelijk moet nog 

worden gesproken over een klein onderdeel van de dekking. De problemen voor wat betreft 

grootschalige infrastructuur zijn in het Noorden anders dan in het Zuiden. Vandaar die verdeling. 950 
Het door D66 genoemde bedrag van 9,4 miljoen euro kon de gedeputeerde niet eenvoudig terug 

vinden. 

Voor het HOV Duinpolderweg is een kleine reservering. Het grootste deel van het HOV wordt betaald 

door de Stadsregio. Het valt in Stadsregiogebied, namelijk Haarlemmermeer. In politiek opzicht zijn 

Duinpolderweg en HOV aan elkaar gekoppeld, maar niet in uitvoeringstechnische zin. 955 
 

Tweede termijn: 

 

De heer Hietbrink (GroenLinks) stelde een vraag over de vervangingsinvesteringen. In het PMI is niet 

benoemd of het gaat om een vervangingsinvestering of een nieuwe investering.  960 
 

Gedeputeerde Post legt uit dat het in het PMI gaat om investeren en in het PMO om vervangen. 

 

De heer Tijssens (D66) zal op een later moment terug komen op de vraag met betrekking tot het 

bedrag van 9,4 miljoen euro. 965 
Over de statusovergang merkt spreker op dat er geen sprake is van een dichte structuur. Het kan 

gebeuren dat een planfase binnen een jaar is afgerond. Dan komt het project in het geheel niet langs 

in het PMI.  

 

Gedeputeerde Post bestrijdt het laatste. Als het gaat om onderhoud, dan is het een kwestie van 970 
inventariseren en bestuderen. Daarna gaat het redelijk eenvoudig over naar de realisatiefase. 

Wanneer er een aanvang wordt gemaakt met grootschalige maatregelen (PMI) dan is er sprake van 

studiefase, waarin wordt onderzocht wat het probleem is en welke mogelijke oplossingsrichtingen 

kunnen worden aangedragen. Daaruit moet een keuze worden gemaakt. In de planfase wordt het 

concrete plan voor het betreffende tracé gemaakt. Ten slotte wordt overgegaan tot realisatie. Dat 975 
zijn wel degelijk drie afgeronde fasen. 

Voor projecten in het PMI geldt standaard: studiefase, planfase en realisatiefase. Voor het PMO ligt 

dat anders. 

 

De heer Tijssens (D66) wijst erop dat de mogelijkheid zich kan voordoen dat een statusovergang 980 
niet zichtbaar is. De statusovergang van plan- naar realisatiefase kan men als arbitrair betitelen. Op 

het moment dat daadwerkelijk een besluit moet worden genomen,  is er een voordracht. Het kan niet 

zo zijn dat als Provinciale Staten één statusovergang in de PMI niet goed duiden, dat dan een besluit 

is genomen.  

 985 
Gedeputeerde Post legt uit dat Provinciale Staten in formele zin het besluit nemen om een krediet 

ter beschikking te stellen. Het budgetrecht komt aan Provinciale Staten toe. Het college kan een plan 

bestuderen als Provinciale Staten een studiekrediet beschikbaar hebben gesteld. Het college kan 

realiseren als een realisatiekrediet ter beschikking is gesteld. Met die laatste nemen Provinciale 

Staten het besluit. Als de heer Tijssens leest dat een project promoveert van de studie- naar de 990 
planfase en een fractie is het niet eens met dat project, dan is het raadzaam om kenbaar te maken 

dat het project niet naar de planfase zou moeten worden doorgeschoven. Provinciale Staten hoeven 

de status niet te bevestigen, maar het is wel handig dat een fractie aangeeft als zij het niet eens is 

met een project. Het is niet de bedoeling dat Provinciale Staten sanctioneren dat een bepaald project 

in een bepaalde fase zit, maar het is wel raadzaam wanneer de fracties aangeven hoe zij tegenover 995 
een project staan. Voordat wordt overgegaan tot de realisatiefase zullen Provinciale Staten het 

krediet moeten voteren, of niet. 

 

De heer Zoon (PvdD) constateert dat er bij meerdere commissieleden onduidelijkheid is over de 

werking van de iNHi. De wijze van efficiënt benutten van infrastructuur, spreiding van (werk)tijd of h 1000 
het toepassen van een andere wegingsfactor zijn niet meegenomen in de iNHi. Wanneer wordt de 

iNHi geëvalueerd? 

 

De voorzitter merkt op dat de heer Zoon dan had moeten voorstellen om de evaluatie op de 

Strategische agenda te zetten. Overigens kan dit nog steeds. 1005 
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Gedeputeerde Post legt uit dat een gemiddeld project van enige omvang een doorlooptijd heeft van 

veertig jaar, voordat dit gerealiseerd is. De gedeputeerde ontraadt het evalueren van een systematiek 

die twee jaar loopt. Zij zou de Investeringsstrategie meer tijd willen gunnen, mede vanwege de lange 

doorlooptijd van projecten. De prioritering die nu wordt aangehouden is niet eens volledig volgens 1010 
de iNHi. Het zijn immers allemaal projecten uit het verleden die volgens een andere prioritering tot 

stand zijn gekomen. Het is zinloos om nu te evalueren. De gedeputeerde adviseert om na vier jaar te 

evalueren. 

 

De voorzitter constateert dat de voordracht als bespreekstuk kan worden doorgeleid naar 1015 
Provinciale Staten. 

 

6b. Voordracht Provinciaal Meerjarenprogramma Beheer en Onderhoud Noord-Holland 2016-

2020 

De heer De Graaf (CDA) vraagt om een stand van zaken over de verhoging dan wel verlaging van de 1020 
gebiedscontracten. Datzelfde geldt voor de nieuwe Machinerichtlijn. 

 

Mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) verwijst naar pagina 27 (kasritme 2015). Er staat vermeld een 

totaalbedrag van bijna 11,4 miljoen euro. Wanneer men de losse componenten bij elkaar optelt dan 

komt het totaalbedrag op ruim 14,5 miljoen euro. Kan de gedeputeerde dit nader verklaren? 1025 
 

De heer Klein (ChristenUnie-SGP) verwijst naar de nieuwsbrief van ROVER. Daaruit blijkt dat bijna op 

haltes van R-netlijn 300 iets mis is. Hoe verhoudt zich dat tot dit plan waaruit blijkt dat het 

onderhoud goed geregeld is? 

 1030 
De heer Tijssens (D66) heeft begrepen dat steeds vaker gebiedsgericht onderhoudswerk wordt 

aanbesteed voor een periode van tien jaar. D66 heeft daarvoor begrip als daarmee inkoopvoordeel 

kan worden behaald. De heer Tijssens spreekt zijn zorg uit over het feit dat het PMO moet worden 

beschouwd als een onafzienbare lijst van losse onderhoudsprojecten, terwijl in de praktijk in vier 

verschillende regio’s het onderhoud voor de lange termijn als cluster wordt aanbesteed. D66 zou het 1035 
logisch vinden als de methodiek waarmee wordt gewerkt daarop wordt aangepast. Het is belangrijk 

dat Gedeputeerde Staten Provinciale Staten meenemen bij deze besluiten. Dat lukt nu niet. 

 

Gedeputeerde Post complimenteert mevrouw Kaamer van Hoegee. Het juiste bedrag is veertien 

miljoen euro. In het tabel is de optelling misgegaan. 1040 
De budgetten voor de gebiedscontracten zijn vastgesteld. Daarbinnen zal het moeten gebeuren. 

 

Mevrouw Iding geeft een stand van zaken van de nieuwe Machinerichtlijn. Op dit moment wordt 

onderzocht welke kosten, veiligheidsprestaties en risico’s ermee gemoeid zijn. In het PMO is een 

reservering opgenomen voor 2020, 2022 en 2023. Bij de volgende actualisatie van de Kaderbrief 1045 
zullen de nieuwe gegevens van de onderzoeken worden gebruikt. Mogelijk is het eerder nodig als 

ingrijpende wijzigingen aan kunstwerken noodzakelijk zijn. 

 

Gedeputeerde Post heeft het bericht over de R-net haltes niet gelezen in de nieuwsbrief van ROVER. 

Als het zo is, dan moet daaraan iets worden gedaan. Het beleid is dat beschadigingen, ruitbreuk en 1050 
dergelijke zo snel mogelijk worden hersteld. De gedeputeerde zal dit signaal doorgeven aan het 

Servicepunt met de vraag op korte termijn tot een aanpak te komen. 

Het antwoord op de vraag van de heer Tijssens is bevestigend. Een en ander zal moeten worden 

aangepast. 

 1055 
De voorzitter constateert dat het PMO als hamerstuk kan worden doorgeleid naar Provinciale Staten. 

 

6c. Voordracht Verklaring van geen bedenkingen fietstunnel Wogmeer 

De heer Hietbrink (GroenLinks) is benieuwd waarom niet meteen naar deze betere oplossing is 

gekeken. De oplossing is wel duurder. Wat zijn de totale kosten? Hoeveel bedragen de extra kosten 1060 
van een fietstunnel ten opzichte van een voetgangersbrug? Wie betaalt deze kosten? 

 

Mevrouw Van Duijn (PvdA) vertelt dat de PvdA kan instemmen met de voordracht. Er zitten vooral 

voordelen aan vast. 

 1065 
De heer Bakker (D66) meldt dat D66 heel content is met de wijze waarop de verklaring en de 

voordracht zijn opgesteld. 
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Gedeputeerde Post licht toe dat in eerste instantie was gekozen voor een brug. Een brug is 

goedkoper dan een tunnel. De gedeputeerde was niet echt tevreden over het ontwerp voor de 1070 
fietsbrug. Toen de gemeente voorstelde een tunnel aan te leggen, was de gedeputeerde daarover 

tevreden. Zowel de gemeente als de provincie betalen de aanleg van de tunnel, waarvan het grootste 

deel voor rekening van de provincie komt. Overigens moet de tunnel wel binnen de budgettaire 

kaders passen, anders wordt deze alsnog geschrapt. 

 1075 
Bij interruptie merkt de heer Hietbrink (GroenLinks) op dat er nu sprake lijkt te zijn van een 

voorwaardelijk besluit. Deze voorwaardelijkheid is niet opgenomen in het besluit. Provinciale Staten 

nemen nu een besluit over het ruimtelijk kader. Als de tunnel niet past binnen het financiële kader 

dan wordt alsnog gekozen voor een voetgangersbrug. 

 1080 
Gedeputeerde Post zegt dat dit laatste mogelijk is. De voetgangersbrug past binnen het PIP; de 

tunnel niet. Vandaar dat een apart besluit moet worden genomen om dit toe te staan. De 

gedeputeerde hoopt dat de tunnel past binnen de financiële kaders, want het is een betere oplossing 

dan de brug, die in eerste instantie is bedacht. De gemeente weet dat de tunnel kan ‘sneuvelen’.  

Vandaag gaat het om een besluit over de publiekrechtelijke kant van de zaak. De gedeputeerde 1085 
proeft breed dat er geen bezwaar is tegen het voorstel de tunnel, planologisch gezien, mogelijk te 

maken. Vervolgens moet de tunnel ook nog financieel haalbaar zijn. Mocht het niet financieel 

haalbaar zijn, maar Provinciale Staten vinden het belangrijk dat de tunnel wordt gerealiseerd dan 

zullen Provinciale Staten daarvoor middelen beschikbaar moeten stellen. Het financiële kader zal dan 

moeten worden opgerekt. 1090 
 

De heer Hietbrink (GroenLinks) las de ruimtelijke onderbouwing. In paragraaf 6.1 wordt gesproken 

over de economische uitvoerbaarheid. Het bedrag voor de oorspronkelijk bedachte voetgangersbrug 

dekt niet de totale kosten voor de fietstunnel. De overige noodzakelijke kosten worden gedekt uit de 

vrij besteedbare ruimte binnen de provinciale reserves. De heer Hietbrink leest hieruit dat de 1095 
financiering van het project in alle gevallen gegarandeerd is. Het financiële probleem is hiermee dan 

toch opgelost? 

 

Gedeputeerde Post verwijst de heer Hietbrink naar de achterliggende financiële situatie van de 

Westfrisiaweg in zijn totaliteit. 1100 
 

De voorzitter constateert dat de voordracht als hamerstuk kan worden doorgeleid naar Provinciale 

Staten. 

 

7. Rondvraag portefeuille gedeputeerde mevrouw Post 1105 
 Mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) heeft een opmerking over de C-agenda. Over de 

verkeerslichten op de Kennemerstraatweg merkt zij op dat ze zeer content is met het vlot 

regelen van langere groentijden. Er staat dat mevrouw heeft aangegeven dat er signalen waren 

over fietsers op de kruising met de Kennemerstraatweg. Dat bedoelde zij niet. Het ging erom dat 

fietsers die de afrit van de N242 oversteken ‘klem’ kwamen te staan vanwege filevorming. Door 1110 
de langere groentijden is de file er niet meer en is dit probleem opgelost. 

 

Gedeputeerde Post zal de complimenten doorgeven aan degenen die het hebben geregeld. De 

gedeputeerde vindt het prettig om te horen dat mevrouw Kaamer van Hoegee tevreden is. 

 1115 
 De heer De Graaf (CDA) vraagt of er inmiddels iets is vernomen vanuit gemeente Huizen inzake 

HOV ’t Gooi. 

 

Gedeputeerde Post antwoordt dat er nog niets is vernomen vanuit gemeente Huizen. Getracht 

wordt om een antwoord te krijgen van de gemeente. Dat wil niet vlotten. 1120 
 

 De heer Tijssens (D66) verwijst naar de C-agenda ( ‘Heritage Impact Assessment’-rapportage) 

over de Stelling van Amsterdam. Als alle onderzoeken compleet zijn dan zou D66 deze graag 

een keer bespreken in de commissie. Wanneer zijn alle onderzoeken afgerond? 

 1125 
Gedeputeerde Post verwacht dat het totale onderzoekpakket begin 2016 zal zijn afgerond. Het 

bespreken van het onderzoek naar het opstelterrein in relatie tot A8/A9 zou eind november al 

mogelijk moeten zijn. 
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De heer Tijssens (D66) zou begin 2016 in commissieverband de verschillende onderzoeken 1130 
willen bespreken.  

 

Gedeputeerde Post benadrukt dat die bespreking voornamelijk gericht zal zijn op de combinatie 

van het opstelterrein en de weg, maar nog niet over de variantenkeuze voor de weg. 

 1135 
De heer Tijssens (D66) bedoelt met name een bespreking op Stelling van Amsterdam-niveau. 

Erfgoed en munten kunnen moeilijk met elkaar worden vergeleken. 

 

Gedeputeerde Post antwoordt dat die bespreking eind van dit jaar kan plaatsvinden. 

 1140 
Mevrouw Alberts (SP) wijst erop dat er nog schriftelijke vragen van de SP over het Heritage 

impact assessment (HIA) open staan. Mogelijk kan direct een aantal varianten van A8/A9 van 

tafel als het HIA wordt gevolgd. 

 

Gedeputeerde Post kan zich voorstellen dat het onderwerp gezamenlijk met de commissie 1145 
Ruimte Wonen en Water wordt besproken. 

 

De heer Den Uyl (PvdA) wijst erop dat Unesco moet reageren op het HIA-rapport. Er is dus nog 

sprake van een tussenstap. Daarna volgt de MER. In de MER staat een advies waarmee Provinciale 

Staten wat kunnen. Er volgen dus feitelijk nog twee stappen. 1150 
 

Gedeputeerde Post merkt op dat zij de commissie niet het recht kan ontzeggen om te 

discussiëren over het HIA-rapport. Die discussie kan worden gevoerd als beide HIA’s openbaar 

zijn. De provincie gaat over de HIA voor de A8/A9. Het Rijk gaat over de HIA voor het 

opstelterrein. Als het Rijk besluit over het opstelterrein, dat ligt op de plek waarnaar in eerste 1155 
instantie is gekeken, dan hoeft de provincie niet meer te discussiëren over de A8/A9. 

Op het moment dat het oordeel van Unesco er is, zal er zekerheid zijn over de zin en onzin van 

de MER. 

 

De voorzitter kan zich voorstellen dat het college van Gedeputeerde Staten de afweging maakt 1160 
wanneer het verstandig is om een en ander te bespreken. 

 

Gedeputeerde Post zegt dat het om een complexe discussie gaat. Een verbinding tussen de A8 

en A9 is niet eenvoudigweg ergens anders neer te leggen. Voor een opstelterrein ligt dat 

genuanceerder. Het Rijk moet er ook nog iets van vinden. 1165 
 

Mevrouw Alberts (SP) merkt op dat deze commissie een planstudie maakt naar de varianten. Zij 

zou het betreuren als gestudeerd wordt op iets, wat er nooit zal komen.  

De voorzitter constateert dat het HIA op enig moment in commissieverband aan de orde zal 

worden gesteld. 1170 
 

De voorzitter  constateert dat er verder geen vragen of opmerkingen zijn. 

 

8. Sluiting 

De voorzitter bedankt eenieder voor zijn of haar inbreng en sluit de vergadering om circa 16.45 1175 
uur. 


